
 

 

2 1 .  s z á m ú  

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült a 2023. október 26-án megtartott nyílt képviselő-testületi ülésről. 

 

Képviselő-testületi ülés helye: Faluház (Jobbágyi, Kossuth út 17.) 

 

Jelen voltak:  Schoblocher István polgármester, 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester, 

 Kiss Krisztián Zsolt képviselő, 

  Maczák Tímea   képviselő, 

 Pintér Norbert   képviselő, 

 Sebők-Haász Mária képviselő, 

 Sándorné Szentkúti Anita Pénzügyi Bizottság tagja, 

  dr. Tóth Renáta  jegyző,  

 Virág Istvánné  jegyzőkönyvvezető. 

   

A képviselő-testületi ülésről távol volt:  

 Baranyi István  képviselő, 

 Bangó Mihály  JRNÖ elnöke. 

 

Jelenlévő érdeklődő állampolgár: 2 fő.  

 

  

Schoblocher István polgármester: Köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy 

az ülés határozatképes. 

 

 

N A P I R E N D: 

 

1. Beszámoló az Ügyrendi Bizottság munkájáról 

 Előterjesztő: Pintér Norbert Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

2. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről 

 Előterjesztő: dr. Tóth Renáta jegyző 

 

3. Egyebek 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

 

A képviselők a javasolt napirendi pontokat a módosítás nélkül, 6 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadták. 



 

 

 

1./ Beszámoló az Ügyrendi Bizottság munkájáról 

 

Előterjesztő: Pintér Norbert Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

Schoblocher István polgármester: Felkérte Pintér Norbertet az Ügyrendi Bizottság 

elnökét, hogy az Ügyrendi Bizottság munkájáról szóló beszámolót ismertesse. 

 

Pintér Norbert Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismertette az Ügyrendi Bizottság munkájáról 

szóló beszámolóját. 

 

Schoblocher István polgármester: Megköszönte a bizottság munkájáról szóló 

beszámolót. Kérdése, hogy van-e valami kérdés, észrevétel ezzel kapcsolatban? 

 

Hozzászólás nem volt. 

 

Schoblocher István polgármester: Kérte, hogy aki egyetért a beszámolóval az 

kézfeltartással szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

88/2023. (X. 26.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzat Képviselő-testülete az Ügyrendi Bizottság munkájáról 

szóló beszámolót megismerte és elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Pintér Norbert Ügyrendi Bizottság elnöke 

 

A beszámoló mellékletként csatolva. 

 

 

2./ Beszámoló a Polgármesteri Hivatal tevékenységéről 

 

Előterjesztő: dr. Tóth Renáta jegyző 

 

Schoblocher István polgármester: A Polgármesteri Hivatal tevékenységéről szóló 

beszámolót mindenki megkapta. Megkérdezem jegyző asszonyt, hogy kíván-e 

kiegészítést tenni az anyaghoz?  

 

dr. Tóth Renáta jegyző: Nem kívánok. 

 

Schoblocher István polgármester: Köszönöm szépen. Kérdezem a képviselőket, hogy 

van-e kérdés vagy észrevétel a beszámolóval kapcsolatban? Annyit szeretnék mondani, 

hogy összességében az anyagból jól látható, hogy hiába az informatika széles körű 

elterjedése, továbbra is növekedtek a különböző tevékenységek. 2023 még nem a teljes 

évet tartalmazza. Ha megnézzük az iktatott ügyiratok számát, emelkedés tapasztalható, 

de ugyanúgy ez elmondható a többi olyan tevékenységekről is, ami kimondottan a 

hivatali dolgozók munkáját mutatja be. Voltak különböző ellenőrzések, amelyek a 

hivatal munkáját vizsgálták. Ezek, kisebb hiányosságokat leszámítva, mind pozitív 



 

 

 

visszajelzések voltak. Van egy-két dolog, ami ki lesz javítva. Itt kimondottan a temetőre 

gondolok. Összességében szeretném megköszönni jegyző asszonynak, illetve a hivatal 

valamennyi dolgozójának a munkáját, hiszen ő nélkülük nem tudna működni a 

képviselő-testület, illetve a polgármesteri hivatal sem.  

 

Hozzászólás nem volt. 

 

Schoblocher István polgármester: Ha továbbra sincs észrevétel, akkor kérem, hogy 

szavazzunk. 

 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

89/2023. (X. 26.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 

tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta.  

 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  dr. Tóth Renáta jegyző 

 

 

3./ Egyebek 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

a.) Igazgatási szünet elrendelése a Jobbágyi Polgármesteri Hivatalban  

 

Schoblocher István polgármester: Mint ahogy a tavalyi évben is, jönnek az ünnepek, 

igazgatási szünetet szeretnénk elrendelni, 2023. december 21-től 2023. december 29-ig. 

Természetesen ugyanúgy, mint ahogy az elmúlt időszakban is volt, ügyeleti rendszert 

fogunk tartani, hogyha bármiféle probléma van, például haláleset, akkor az 

anyakönyvvezető, illetve a hivatal meg fogja oldani. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés 

vagy észrevétel?  

 

Hozzászólás nem volt. 

 

Schoblocher István polgármester: Kérem, hogy aki egyetért azzal, hogy a polgármesteri 

hivatalban igazgatási szünetet legyen 2023. december 21-től december 31-ig, akkor az 

kézfeltartással szavazzon.  

 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

90/2023. (X. 26.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Jobbágyi Polgármesteri 

Hivatalban 2023. december 21-től 2023. december 29-ig igazgatási szünetet rendel el. 

Az igazgatási szünet időtartama alatt a Polgármesteri Hivatal zárva tart, feladatait nem 

látja el, ügyfélfogadás nem működik.  



 

 

 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Schoblocher István polgármester, dr. Tóth Renáta jegyző 

 

 

b.) Dél-Nógrádi Vízmű Kft. épületének eladásához hozzájárulás 

 

Schoblocher István polgármester: Most volt a Dél-Nógrádi Önkormányzatok 

Egyesületének az összejövetele. A Dél-Nógrádi Vízmű Kft.-nek Pásztón, a Csillag tér 

21. szám alatt van egy épülete, ez a telephelye. Ott van az ügyfélszolgálat. Ez az épület 

12 önkormányzatnak a tulajdonában van. Értékbecslő megvizsgálta az ingatlant, és ezt 

szeretnénk értékesíteni. Arra szeretnének kérni támogatást, hogy a meghirdetéshez 

járuljon hozzá a képviselő-testület. A piaci értéke ennek az épületnek az értékbecslés 

szerint 82.600.000 Ft.  

 

Pintér Norbert képviselő: Mind a 12 önkormányzatnak egyenlő tulajdon része van? 

 

Schoblocher István polgármester: Nem, más megosztásban van. Pásztó Város 

Önkormányzatának van a legnagyobb része. Jobbágyinak ugyanannyi része van, mint 

Szurdokpüspökinek.  

 

Pintér Norbert képviselő: Hány százalék? 

 

Schoblocher István polgármester: Nem tudom. Legközelebbi testületi ülésen 

megmondom.  

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: Kb. 5% körüli.  

 

Schoblocher István polgármester: Kérem, hogy aki egyetért az ingatlan értékesítésével, 

kézfeltartással szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

91/2023. (X. 26.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint résztulajdonos hozzájárul 

ahhoz, hogy a Pásztó belterület 745. hrsz-ú, természetben 3060 Pásztó, Csillag tér 21. 

szám alatti ingatlan – Dél-Nógrádi Vízmű Kft. volt telephelye – hirdetmény útján 

értékesítésre kerüljön. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős:  Schoblocher István polgármester 

 

 

c./ Tájékoztatások, kérdések és vélemények 

 

Schoblocher István polgármester: Tájékoztatásként szeretném elmondani, hogy 

megtörtént a szociális tűzifa kihordása tegnap és a tegnap előtti napon. 75 család 

összesen 158 erdei köbméter fát kapott. A szállítást végző vállalkozó gyorsan 



 

 

 

megoldotta, három autóval, illetve köszönöm Kiss Krisztián aktív közreműködését is. 

Az Idősek napi rendezvényt is megtartottuk, szerintem jól sikerült. Több volt a pozitív 

visszajelzés és majdnem százan vettek részt.  

Megtartottuk az október 23-ai ünnepséget is. A rendezvényre a meghívót előzetesen 

mindenki megkapta. Természetesen van, aki nem tudott eljönni egyéb elfoglaltsága 

miatt. Azért döntöttem úgy, hogy nem a napján tartsuk meg a megemlékezést, mert 

nagyon sokan jelezték, hogy a hosszú hétvégén nem lesznek itthon. 

A másik, amit most el szeretnék mondani, megvan a település lakosságszáma. A 

település létszáma csökkent, 1.996 fő volt január 1-jén, szeptember 1-jén pedig 1.945 

fő. Ugyanúgy továbbra is a 13. legnagyobb település Jobbágyi Nógrád megyében, ezt a 

pozíciónkat nem vesztettük el. Viszont a létszám csökkenése bizonyos 

következményekkel jár. Ez nemcsak bennünket érint, más önkormányzatok is 

lecsökkentek kétezer fő alá, ami azt jelenti, hogy nem lehet önálló hivatal. A jegyző 

asszonnyal erről már beszéltünk erről, hogy a későbbiek során hogyan alakul majd a 

hivatal, hogy közös hivatalt kell alkotni. Ez majd a képviselő-testületeknek a döntése 

lesz. Nekik kell megegyezni és határozatba foglalni. Június 9-én lesznek a választások, 

ekkor derül majd ki, hogy kik alkotják az új képviselő-testületet. A közös hivatallal 

kapcsolatos döntést már az új képviselő-testületnek kell meghoznia. Nekem az a 

javaslatom, hogy addig is lehet puhatolózni. Azt viszont nem tudhatjuk, hogy addig 

nem-e történik valami olyan rendeletalkotás, ami ezt megváltoztatja. A jelenlegi 

képviselő-testületnek, illetve nekem is 2024. október 1-jéig tart a mandátumunk, utána 

az új képviselő-testület veszi át a munkát.  

A Petőfi Sándor út 30. szám alatt megtörtént a terület kitakarítása, amiről beszéltünk 

előző testületi ülésen.  

A TOP Pluszos pályázatok továbbra is folyamatban vannak, jelenleg új pályázati 

lehetőség nincs.  

Begelláné Kővári Mária már megkeresett többször is, szeretne egy emlékművet a 

Tájházban elültetett Petőfi körtefájával kapcsolatban, mert szerinte ez így lenne 

maradandó. Elmondtam, hogy az önkormányzatnak véges a pénzügyi lehetősége. 

Személy szerint én bármikor segítek. Képviselőtársaim is, aki úgy gondolja valamilyen 

anyagi formában biztos támogatni fogja. Gondolkozzon el mindenki, aztán majd 

beszélünk róla, hogy ezt, hogy tudnánk támogatni egyénileg.  

 

Pintér Norbert képviselő: Az önkormányzatok összevonásával kapcsolatban az lenne a 

kérdésem, hogy arra lehet számítani, hogy embereket kell elküldeni? Vagy megmarad 

az összes alkalmazott a hivatalban? És mivel fog ez járni? 

 

Schoblocher István polgármester: Erre a jegyző asszony tud válaszolni. 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: A személyi kérdésekben most nem tudok állást foglalni. Attól 

is függ, hogy a képviselő-testületek milyen megállapodást kötnek és melyik településsel 

tudnak megállapodni. Az lenne a legszerencsésebb, ha meg tudnának állapodni. Ha nem 

sikerül megállapodniuk a képviselő-testületeknek, akkor a Kormányhivatal fogja 

kijelölni, hogy hova kell csatlakoznia a Jobbágyinak. Elvileg a köztisztviselők 

jogviszonya áthelyezéssel fog a közös hivatalba átmenni, tehát átalakulás során nem fog 

megszűnni. Azt, hogy a munkavégzés és a munkáknak a felosztása, a munkavégzés 

helyszíne hol lesz, azt senki nem tudja előre garantálni. Mivel valószínű, hogy a közös 

hivatal székhelye nem Jobbágyi lesz, akkor a munkavégzés helye a közös hivatalhoz 

tartozó bármely település lehet, bármelyik köztisztviselőnek. Az, hogy mennyi 

létszámot finanszíroznak - a központi állami támogatásból jelenleg a 2000 fős 



 

 

 

létszámhoz 6 fő volt finanszírozva – függ a közös hivatalhoz tartozó települések 

számtól is. Az önkormányzatoknak az állami támogatásból nem fedezett hivatali 

költségvetéséhez hozzá kell járulni, hogy ebbe milyen megállapodás születik, hogy 

melyik önkormányzat, hogy járul hozzá, milyen módon, mennyivel. Végül is a közös 

hivatalok bármennyi létszámot el tudnak tartani, ha az önkormányzatok fizetik a 

hozzájárulást.  

 

Pintér Norbert képviselő: Nekünk mi lenne az érdekünk? Hogy kisebb önkormányzattal 

csatlakozzunk? 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: Feltétel, hogy szomszédos település legyen, vagy egyet lehet 

ugrani. Megyét nem lehet ugrani, csak Nógrád vármegyében maradhatunk. Van 

Szurdokpüspöki, egyet ugrunk, Pásztó. Pásztó nem fog vállalni, mert Tart se vállalta, 

nem akar közös hivatalt. Pásztó jelenleg még van olyan pozícióba, hogy ezt 

megmondhassa. Az összes szomszédos településen közös hivatal van. Szurdokpüspökin 

is közös hivatal van most is. 

 

Pintér Norbert képviselő: Kik tartoznak hozzá? 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: Szurdokpüspöki, Alsótold, Tar, Kozárd. Tehát olyan nincs, 

akinek önálló hivatala van jelenleg. Most is közös hivatalok vannak minden szomszédos 

településen 

 

Schoblocher István polgármester: Mondok erre egy példát. Itt van Szarvasgede 

szomszédos település. Palotás Kisbágyonnal van, de ha az ottani testület úgy dönt, hogy 

ők nem akarnak Palotással társulni, hanem Jobbágyival, itt meg úgy dönt a testület, 

hogy elfogadja, akkor megvan a megoldás. A testületeknek kell majd eldöntenie. Tar 

például Szurdokpüspökihez tartozik, de Tarnak folyamatosan növekszik a 

lakosságszáma, igaz, még így is kétezer fő alatt vannak. 

 

Maczák Tímea képviselő: És melyik az a másik település, ahol most lecsökkent 2.000 fő 

alá a lakosságszám? 

 

Schoblocher István polgármester: Úgy nem csökkent le. Buják továbbra is marad. Csak 

van egy olyan közös önkormányzati hivatal, hogy Héhalom, Egyházasdengeleg 

Erdőkürt, ahol lecsökkent kétezer alá. A törvény azt mondja, hogy a kistelepüléseknél, 

ha heten összefognak és nem érik el a 2.000 főt, akkor is működhetnek. de nekik 

mindenféleképpen kell egy plusz település. Egy települést át lehet ugrani. 

 

Pintér Norbert képviselő: Csak azt nem értem, hogy miért nem központilag vonják 

össze a szomszédos településeket?  

 

Schoblocher István polgármester: Erre azt mondom, hogy pontosan erről szól az 

önkormányzatiság.  

 

Pintér Norbert képviselő: Ez úgy működik akkor, hogy a polgármester és a jegyző 

rendszeresen találkoznak, minden hónapban testületi ülésen? Utána nem kell 

folyamatosan tartani a kapcsolatot? 

 

Schoblocher István polgármester: A jegyzőnek kell mennie a testületi ülésre.  



 

 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: Vannak közös ülések, például a hivatal költségvetését majd 

közös ülésen kell elfogadni az összes testületnek. Vagy ha nem is közös ülés, akkor is 

minden önkormányzatnak el kell fogadnia. 

 

Sebők-Haász Mária képviselő: Az idén is lesz az időseknek karácsonyi csomag? 

 

Schoblocher István polgármester: Abban maradtunk, igen. A költségvetésben benne 

van. Szeretném azt is minél hamarabb elindítani, még december elején. Kérném majd a 

csomagok kihordásában a képviselők segítségét.  

December 13-án lesz az adventi koncert. A falu karácsonyfájára még nincs felajánlás. 

Ha valaki tud olyat, aki fenyőfát tud felajánlani, abban segítsenek. A lényeg, hogy 

relatíve szép legyen, és hogy ki is lehessen hozni, ne legyen probléma a hozzáférés. 

Megköszönte a képviselők munkáját, a nyílt ülést bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

               Schoblocher István dr. Tóth Renáta 

 polgármester  jegyző 

 


